
Inventarisatieronde Hobbemaplein 

 

Gesprek van Frank van Erkel van V4N met Diana Juhasz van VVE Hobbemaplein op 14 maart 
2025. 
 
V4N introduceert zich en licht haar opdracht toe: een Plan van Aanpak per juni 2025 voor 
een nieuw inrichtingsplan van het Hobbemaplein, op basis van participatie. Doel van het 
gesprek is het horen van de opvattingen van bewoners aan het Hobbemaplein over het 
planproces Hobbemaplein en de wijze waarop dit planproces inclusief de participatie in de 
komende periode zou moeten worden vormgegeven. 
 
Diana is voorzitter van de VVE van het woongebouw aan Hobbemaplein en verwoordt de 
opvattingen van de bewoners die eigenaar zijn, maar ze heeft geen formele machtiging als 
vertegenwoordiger. Veel van de bewoners wonen hier al 30+ jaar en vormen een klein 
dorpje in de stad, met soms letterlijk familierelaties. Ze zouden zeker weer meedoen aan 
een nieuw participatietraject. Als een gezamenlijk standpunt moet worden ingebracht 
verzamel en bundelt Diana de standpunten via groepsmail zodat iedereen input kan leveren. 
 

Planproces 

Diana is in jaar maart 2024 betrokken geraakt n.a.v. een briefje “Praat mee met inrichting 
Hobbemaplein”. Eerdere huis aan huis verspreide flyers hebben ze niet gezien. Tijdens die 
bijeenkomst werden veel vragen van bewoners afgeschoten: “Dit past nu niet. Leuk dat jullie 
andere ideeën hebben maar participatie is alleen luisteren naar alleen wat we gaan doen. 
Maar doen we niets mee”. Zij heeft toen Lennert (van de kaaskraam op de Haagse Markt en 
voorzitter van de ondernemerskamer Haagse Markt) aangesproken en ook hij kende de 
plannen niet. Later bleek dat een aantal ondernemers wel er al mee bezig waren maar 
bewoners en winkeliers niet. Toen zijn ze ‘herrie gaan maken’ en een Comité  van bewoners 
en ondernemers gevormd in Julianaplaza. Het ontwerpplan van ondernemers is echt alleen 
van ondernemers daar mochten bewoners ook niet bij aanwezig zijn. Dat klonk als dezelfde 
boodschap als die van de gemeente. 
 

Oordeel over de plannen 

Diana is blij dat het gemeentelijk plan van tafel is. Ook het plan van de ondernemers is niet 
goed, die zijn te veel meegegaan in de gedachten van de gemeente (die sluit wegen af) en 
daarop doorgegaan. Eigenlijk moet je opnieuw beginnen met tekenen. Maar er is nu 
wantrouwen. 
 

Voorstellen voor een nieuw ontwerp 

Diana is het helemaal eens dat het plein nu niet werkt en opnieuw ingericht moet worden. 
Belangrijke doel voor haar zijn: 

- Qua verkeersdoorstroming kan je nu nergens meer komen. Er moet doorgaande weg 
van Kempstraat naar Schilderswijk zijn, geen knip! De doorstroming moet (en kan) 
beter: we willen niet van een hoofdslagader naar een kransslagader. 



- Er is al erg weinig groen, het is zonde als oude bomen weggaan. In ontwerp van 
gemeente waren er veel heggetjes gepland maar die worden in deze wijk ecologische 
prullenbakken.  

- De verwachting is dat één tophalte de verkeersstromen niet aankan: er staan soms 
1000 mensen op de tram te wachten op de verschillende haltes. 

- Niet tornen aan parkeergelegenheid, want dat is er al te weinig. 
 
Ideeën voor inrichting:  

- Doorstroming moet beter: nu ook niet goed. Bijvoorbeeld door het stoplicht bij de 
Hoefkade beter in te regelen, dan ben je een deel van de ellende kwijt.  

- Fietsers worden van de sokken gereden. Dat moet opgelost. Bijvoorbeeld door 
fietsers apart te laten oversteken op het plein.  

- Richt de De Heemstraat anders in. Eenrichting, alleen wijk uit. En 2 rijbanen en 
tussen die rijbanen schuine stukken om te parkeren. Maak de Van der Vennestraat 
éénrichting, de wijk in. 

- Houdt de halte van tramlijn 6 op Hobbemaplein, geen tophalte naast de Bieb.   
- Bus en tram door Hobbemastraat wordt veel te veel: dit komt de doorstroming niet 

ten goede.  
- Houdt Buslijn 25 door de route Ruijsdaelstraat, schuif de bushalte op en maak een 

bussluis (minder kruisverkeer). 
 

Verkeersonderzoek 

Cijfers van de gemeente zijn opgehaald tijdens lock down, toen was er geen verkeer. Dat 
onderzoek moet opnieuw. Een goede meting is een essentiële randvoorwaarde: als 
bewoners cijfers opvragen krijgen ze die niet, zelfs niet met een WOB-verzoek. 
 

Voorstellen voor het ontwerpproces 

Begin met een schone lei, ga opnieuw ontwerpen. Liever een goede oplossing die duurzaam 
is. Ga niet voor een geitenpaadje, dat allerlei problemen laat voortbestaan. 

- Laat mensen zelf iets inplakken op een bord (vergelijkbaar met een maquette of 
lego), dat maakt het ontwerpen beter vatbaar voor mensen.  

- Succes begint met dat we allemaal gevoel hebben dat we gehoord zijn en niet als 
slachtoffer gaan zitten wachten. Ondernemers hebben al een en ander meegemaakt 
(met pollers op hoefkade) zij zien hun wijk steeds meer op slot gaan. Gemeente zegt 
dat kan best op fiets. Zelfs bevoorraden van markt zegt gemeente dat het op fiets 
kan.  

- Laat ondernemers en bewoners ook naar elkaars verhaal luisteren en in gelijkheid. 
Veel bewoners hebben we gevoel dat ze 3e en 4e rangs bewoners zijn: er wordt veel 
over hen gepraat, niet mét hen. 

- Dit vraagt wel goede spelleiding!! Die is randvoorwaarde om het proces tot een 
succes te maken waarin iedereen gehoord kan worden en naar elkaar luistert.  

- De professionals moeten meer ten dienste van bewoners en markt werken.  
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